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PROTOKÓŁ Nr X/2019 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 10 lipca 2019 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w sali numer 19 Urzędu Miasta przy  ul. Wolności 

18 w Wąbrzeźnie i trwała od godz. 12.00 do godz. 13.30. 

 

Ad 1 

 

     Otwarcia X sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 

1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, obrady będą transmitowane                    

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza 

Wąbrzeźna pana Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha 

Trzcińskiego, gości (załącznik nr 2) –  prezesów spółek miejskich, dyrektorów miejskich 

placówek oświatowych, dyrektora MOPS, dyrektora WDK, dyrektora WCPTiIS, pracowników 

Urzędu Miasta, panią Mariolę Frankowską Skarbnika Miasta, także mieszkańców, 

oglądających obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej. 

 

Ad 2 

   Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności, stwierdziła quorum. Oznajmiła, 

że obecnie w obradach uczestniczy 12 radnych.  

W posiedzeniu nie uczestniczyli: radny pan Sławomir Jabłoński, radny pan Maciej Murawski 

oraz radny pan Edward Wierak, których nieobecność została usprawiedliwiona. 
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Ad 3 

    Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że z protokołem IX sesji Rady Miasta w VIII 

kadencji radni się zapoznali. Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady 

stwierdziła, iż zostały przyjęte bez uwag w brzmieniu, w jakim zostały sporządzone. 

Ad 4 

    Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2019-2030. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Wąbrzeźna. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinasowania opłat w 2019 r. za 

kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Gminę Miasto Wąbrzeźno. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania            

i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień 

dla osób fizycznych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno 

programu „Wąbrzeska Karta Seniora”. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XI/78/03 Rady Miejskiej w Wąbrzeźnie           

z dnia 10 września 2003 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej 

Rady Miejskiej, powołania tej Rady i nadania jej statutu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Miasto Wąbrzeźno. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług                  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                
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i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

15. Interpelacje. 

16.  Zapytania i wolne wnioski. 

17.  Zamknięcie X sesji Rady Miasta. 

    Pan Tomasz Zygnarowski zaproponował wniesienie zmiany do porządku obrad X sesji Rady 

Miasta dotyczącej wykreślenia punktu „12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 

XI/78/03 Rady Miejskiej w Wąbrzeźnie z dnia 10 września 2003 r., w sprawie wyrażenia zgody 

na utworzenie Młodzieżowej Rady Miejskiej, powołania tej Rady i nadania jej statutu”                    

i dodanie nowego punktu „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie Gminy 

Miasto Wąbrzeźno z Lokalnego Funduszu Pożyczkowego „Samorządowa Polska” Wąbrzeźno 

Sp. z o.o. z siedzibą w Wąbrzeźnie poprzez zbycie w drodze sprzedaży wszystkich udziałów 

przysługujących Gminie na rzecz Centrum Operacyjnego „Senior 2030” S.A. z siedzibą                

w Warszawie.” 

Zaproponowana przez Burmistrza Wąbrzeźna zmiana  porządku obrad X sesji Rady 

Miasta została przyjęta jednogłośnie przy 12 głosach „za”. 

 

Pani Aleksandra Basikowska odczytała porządek obrad: 

Prządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2019-2030. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrza Wąbrzeźna. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinasowania opłat w 2019 r. za 

kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Gminę Miasto Wąbrzeźno. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania            

i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień 

dla osób fizycznych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno 

programu „Wąbrzeska Karta Seniora”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Miasto Wąbrzeźno. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług                  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie Gminy Miasto 

Wąbrzeźno z Lokalnego Funduszu Pożyczkowego „Samorządowa Polska” Wąbrzeźno 

Sp. z o.o. z siedzibą   w Wąbrzeźnie poprzez zbycie   w drodze sprzedaży wszystkich 

udziałów przysługujących Gminie na rzecz Centrum Operacyjnego „Senior 2030” S.A. 

z siedzibą w Warszawie. 

15. Interpelacje. 

16.  Zapytania i wolne wnioski. 

17.  Zamknięcie X sesji Rady Miasta. 

 

Porządek obrad X sesji Rady Miasta Wąbrzeźno został przyjęty jednogłośnie przy        

12 głosach „za”. 

Ad 5 

 

   Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza Wąbrzeźna za okres             

od 20 czerwca 2019 roku do 10 lipca 2019 roku. – załącznik nr 3. 

    Pani Eleonora Orczykowska przekazała, że należy dodać do powyższej informacji wizytę 

Burmistrza Wąbrzeźna i Zastępcy Burmistrza Wąbrzeźna w Spółdzielni Socjalnej „Baza” 

podczas spotkania zorganizowanego z Seniorami Wąbrzeźna. 

   Pan Tomasz Zygnarowski podziękował za zaproszenie na spotkanie z Seniorami do 

Spółdzielni Socjalnej „Baza”. Dodał, że Spółdzielnia Socjalna „Baza” raz w miesiącu 

organizuje spotkanie dla Seniorów, które cieszy się dużym zainteresowaniem.  

   Pan Aleksander Czarnecki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna czy może podać więcej informacji 

dotyczących planowanej przebudowy ulic: Wspólnej, Pięknej i Kwiatowej. 
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  Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że obecnie oczekuję na podpisanie umowy                    

z wykonawcą zadania. Dodał, że w umowie wskazany będzie kierownik budowy powyższej 

inwestycji. Wyjaśni, że będzie chciał z kierownikiem budowy uzgodnić poszczególne etapy 

inwestycji. Przekazał, że aktualnie pracownicy Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej, 

Wodociągów i Kanalizacji wykonują zadania poprzedzające powyższą inwestycję. Dotyczy to 

przebudowy kanalizacji wodociągowej, sanitarnej oraz deszczowej. Następnie pan Tomasz 

Zygnarowski oznajmił, że zaplanował spotkanie z kierownikiem budowy, Prezesem 

MZECWiK oraz pracownikami wydziału Geodezji, Budownictwa i Inwestycji, na którym 

uzgodnione zostaną poszczególne etapy przebudowy ulic: Wspólnej, Pięknej i Kwiatowej. 

Oświadczył, że informację dotyczącą harmonogramu prac przekaże radnemu panu 

Aleksandrowi Czarneckiemu. Dodał, że planuje też spotkanie w terenie z mieszkańcami 

powyższych ulic w celu zapoznania z planowanymi etapami robót. 

   Pan Marcin Lewicki zapytał jaka jest wysokość kwoty planowanego kredytu ? 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że zaplanowano zaciągnięcie kredytu w wysokości 

5.000.000,00 zł.  

 

Ad 6 

    Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszystkie projekty uchwał wniesione na X sesję 

Rady Miasta Wąbrzeźno zostały omówione i pozytywnie zaopiniowane przez Komisje Rady 

na wspólnym posiedzeniu w dniu 8 lipca br. 

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2019-2030                       

i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że zmiana WPF z dnia 10 lipca 2019 roku dotyczy przede 

wszystkim zmian w załączniku Przedsięwzięcia gdzie zostały skorygowany zadania 

realizowane i te, które planowane są do realizacji w 2019 roku i latach kolejnych. W załączniku 

Przedsięwzięć wprowadzona została korekta projektu pn. Modernizacja oświetlenia ulicznego 

w granicach miasta Wąbrzeźno na kwotę 12.054 zł w 2019 r. (studium wykonalności, audyt 

oraz wniosek) i na kwotę 317.647,00 zł w 2020 r., w tym ze środków unijnych 270.000,00 zł-

wkład własny 47.647,00 zł. Ponadto zwiększa się kwotę na Ścieżki pieszo-rowerowe: 

alternatywą dla komunikacji samochodowej o 416.000,00 zł w 2021 r., w tym wkład unijny 

272.000,00 zł-środki własne 144.000,00 zł. Zmiany dokonane w przedsięwzięciach 

inwestycyjnych to zwiększenie wydatków w 2019 r. 12.054,00 zł, w 2020 roku o 317.647,00 
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zł i zwiększenia wydatków roku 2021 o kwotę 416.000,00 zł. Razem zwiększenie 

przedsięwzięć to kwota dla trzech lat 745.701,00 zł. 

 

Uchwała Nr X/59/19 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2019-2030 

została podjęta jednogłośnie przy 12 głosach za – załącznik Nr 4. 

 

Ad 7 

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

budżetu miasta na 2019 rok i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że proponowane zmiany budżetu miasta na 2019 rok 

obejmują: 

Zmiany ujęte w planie dochodów zwiększają budżet o kwotę 184.073,32 zł i dotyczą: 

- zwiększenia dochodów w urzędzie miasta łącznie o kwotę 26.332,32 zł, z tytułu środków 

pozyskanych na realizację grantu pn.: „Planowanie z mieszkańcami" z Kujawsko-Pomorskiej 

Federacji Organizacji Pozarządowych w tym: środków unijnych 22.192,88 zł-84,28% i środki 

rządowe 4.139,44 zł-15,72%, 

  - zwiększenia dochodów dotyczących projektu pn.: "Modernizacja oświetlenia ulicznego                     

w granicach miasta Wąbrzeźno" w związku z możliwością otrzymania dofinansowania na 

poziomie 270.000,00 zł ze środków unijnych w WPF na 2020 rok zaplanowano wydatki               

w łącznej kwocie 317.647,00 zł, a w 2019 r. stało się konieczne zaplanowanie wydatków na 

wykonania audytu i przygotowanie studium wykonalności oraz wniosku o dofinansowanie         

w kwocie łącznej 10.141,00 zł, 

 - zwiększenia dochodów z tytułu dotacji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

WFB.I3120.3.45.2019 na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” o kwotę 144.600,00 zł, 

- zwiększenie dochodów z tytułu dotacji z WFOSiGW o kwotę 3.000,00 zł na realizowanie 

projektu „Zmień odpady na klasowe wypady”, 

Zamiany ujęte w planie wydatków zwiększają budżet łącznie o kwotę 184.073,32 zł                  

i dotyczą: 

- zwiększenia wydatków z przeznaczeniem na zapłatę czynszu za zmarłego mieszkańca 

Wąbrzeźna, którego rodzina odrzuciła spadek, a miasto zbyło mieszkanie równocześnie 

przejmując z mocy prawa długi o kwotę 2.100,00 zł, 
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- zwiększenia i zmniejszenia równocześnie wydatków urzędu w kwocie 4.900,00 zł w efekcie 

bieżącej realizacji budżetu, 

- zwiększenia wydatków w urzędzie miasta łącznie o kwotę 26.332,32 zł, z tytułu środków 

pozyskanych na realizację grantu pn.: „Planowanie z mieszkańcami” z Kujawsko-Pomorskiej 

Federacji Organizacji Pozarządowych w tym: środków unijnych 22.192,88 zł-84,28% i środki 

rządowe 4.139,44 zł-15,72%, 

- zwiększenia wydatków z tytułu dotacji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

WFB.I3120.3.45.2019 na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” o kwotę 144.600,00 zł, 

- przesunięcia środków na dodatkowe zabezpieczenie wkładu własnego przy wypłacie 

stypendiów pomocy materialnej na kwotę 2.000,00 zł, 

- przesunięcia wydatków o kwotę 3.356,00 zł miedzy paragrafami planu finansowego MOPS, 

- przesunięcia między paragrafami wydatkowymi dotacji dla organizacji pozarządowych             

w związku z innym sposobem wykorzystania zaplanowanych środków-środki zaplanowane na 

wypoczynek wakacyjny nie wykorzystane przez organizacje pożytku przesuwa się na działania 

związane z kulturą, historią i zachowaniem tradycji na kwotę 6.400,00 zł, 

- zwiększenia wydatków dotyczących wykonania audytu energetycznego, studium oraz 

przygotowania wniosku na potrzeby realizacji projektu „Modernizacja oświetlenia ulicznego                

w granicach miasta Wąbrzeźno” o kwotę 12.054,00 zł, w tym ze środków unijnych 10.141,00 

zł. 

Uchwała Nr X/60/19 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2019 rok została 

podjęta jednogłośnie przy 12 głosach „za”-załącznik nr 5 

 

Ad 8 

   Prowadząca obrady odczytała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Burmistrza Wąbrzeźna. 

   Pan Aleksander Czarnecki przekazał, że wniosek o zmianę wynagrodzenia dla Burmistrza 

Wąbrzeźna złożyli rodni Przymierza Obywatelskiego. Oznajmił, że pan Tomasz Zygnarowski  

dobrze i dużym zaangażowaniem wypełnia swoje obowiązki. Zaznaczył, że funkcja Burmistrza 

Wąbrzeźna wymaga dużej odpowiedzialności i podejmowania trudnych decyzji. Podkreślił, że 

wynagrodzenie Burmistrza Wąbrzeźna  pomimo podwyżki o kwotę 462 zł i tak będzie niższe 

od pensji, niektórych osób znajdujących się na kierowniczych stanowiska w zarządach spółek 

lub urzędach administracji publicznej.  
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Uchwała Nr X/61/19 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrza Wąbrzeźna została podjęta jednogłośnie przy 12 głosach za – załącznik nr 5. 

 

   Ad 9 

   Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały w sprawie planu dofinansowania 

zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2019 r. 

za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę 

Miasto Wąbrzeźno i poprosiła Zastępcę Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

   Pan Wojciech Trzciński poinformował, że zgodnie z art. 70 a ustawy Karta Nauczyciela 

w budżecie Gminy Miasto Wąbrzeźno  na rok 2019 zaplanowane zostały środki na 

dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli, w wysokości 0,8% planowanych 

rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenie osobowe nauczycieli. Na postawie             

§ 7 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli z dnia 18 stycznia 2019 r. (Dz. U. z 2019 r. poz. 136) organ 

prowadzący opracowuje na każdy rok budżetowy plan dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli. Zgodnie z przepisami rozporządzenia organ prowadzący                        

w porozumieniu z dyrektorami szkół i placówek, ustala corocznie maksymalną kwotę 

dofinansowania opłat oraz specjalności i form, na które dofinansowanie jest przyznawane. 

Dodał, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez związki zawodowe 

zrzeszające nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasto 

Wąbrzeźno. 

Uchwała Nr X/62/19  w sprawie planu dofinansowania zawodowego nauczycieli oraz 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2019 r. za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno 

została podjęta jednogłośnie przy 12 głosach za – załącznik nr 6. 

    

Ad 10  

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości 

stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień dla osób fizycznych i poprosiła Zastępcę  

Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

   Pan Wojciech Trzciński przekazał, że proponowana uchwała doprecyzowuje zasady 

przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień. Podstawową 
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zmianą jest okres przyznawania stypendium na 1 rok kalendarzowy. Zmiana dotyczy także 

honorowania dokumentów potwierdzających osiągnięty wynik sportowy. Wyjaśnił, że 

honorowane będą tylko dokumenty wystawione przez związki sportowe. Oznajmił, że 

proponowany projekt uchwały pozwoli na jasne określenie, które zawody sportowe pozwalają 

ubiegać się o przyznanie stypendium sportowego lub nagrody sportowej. 

Uchwała Nr X/63/19 w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania       

i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień 

dla osób fizycznych została podjęta jednogłośnie przy 12 głosach za – załącznik nr 7. 

 

Ad 11 

    Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy 

Miasto Wąbrzeźno programu „Wąbrzeska Karta Senior” i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna        

o zabranie głosu. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że realizacja programu „Wąbrzeska Karta Seniora” jest 

jednym z elementów polityki społecznej prowadzonej przez Gminę Miasto Wąbrzeźno. 

Oznajmił, że w dzisiejszych czasach osoby starsze w wieku senioralnym prowadzą aktywny 

tryb życia. Ponadto seniorzy w Wąbrzeźnie zostali zapomniani i troszkę odsunięci na margines 

życia publicznego. Poinformował, że jednym z pomysłów na poprawę materialnej sytuacji osób 

starszych jest wprowadzenie programu „Wąbrzeska Karta Seniora”.  

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że Karty Seniora z powodzeniem funkcjonują w wielu 

miastach naszego województwa. Przekazał, że program „Wąbrzeska Karta Seniora” ma być 

narzędziem w postaci „plastikowej karty”, którą będzie mogła otrzymać każda osoba po 

sześćdziesiątym roku życia. Wąbrzeska Karta Seniora będzie uprawniała do korzystania z ulg 

wynikających z powyższego programu. Pakiet oferowanych ulg dla posiadaczy Karty Seniora 

będzie dobrowolny i ustalony przez danego przedsiębiorcę, który przystąpi do programu. 

Ponadto ofertę do programu przedstawi również Gmina Miasto Wąbrzeźno. Poinformował, że 

podstawą funkcjonowania „Wąbrzeskiej Karty Seniora” jest zbudowanie szerokiej bazy 

przedsiębiorców, firm i instytucji oferujących swoje usługi w ramach powyższego programu. 

Przekazał, że w najbliższym czasie pracownicy Urzędu Miasta przystąpią do opracowania 

systemu rekrutacji, analizy oraz informacji w zakresie uczestnictwa przedsiębiorców                     

w programie „Wąbrzeska Karta Seniora”. Następnie pan Tomasz Zygnarowski poinformował, 

że firmy i przedsiębiorcy oraz instytucje, które przystąpią do powyższego programu otrzymają 

logo w postaci naklejek, które będą mogli zamieści w swoich punktach usługowych. Ponadto 
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zostaną wpisani do bazy podmiotów świadczących pomoc osobom starszym w Wąbrzeźnie. 

Baza podmiotów uczestniczących w programie Wąbrzeska Karta Seniora zostanie 

zamieszczona na stronach internetowych Urzędu Miasta. Oznajmił, że na dzień dzisiejszy osób 

zamieszkujących na terenie Wąbrzeźna w wieku po wyżej sześćdziesięciu lat jest 3.470. 

 

Uchwała Nr X/64/19 w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno 

programu „Wąbrzeska Karta Seniora” została podjęta jednogłośnie przy 12 głosach za 

– załącznik nr 8. 

Ad 12 

   Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości  i porządku na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna 

o zabranie głosu. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że odbiór i wywóz odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości odbywa się na podstawie umowy zawartej z firmą Ekosystem Sp.        

z o.o. Termin realizacji umowy na odbiór i zagospodarowanie stałych odpadów komunalnych 

ze wszystkich nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Wąbrzeźno upływa w dniu 

31.12.2019 r. Oznajmił, że w związku z konieczności ogłoszenia przetargu na odbiór                        

i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości pracownicy 

wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej przeprowadzili spotkania z zarządami 

wspólnot mieszkaniowych, spółdzielni mieszkaniowych oraz pracownikami firmy wywozowej 

w wyniku, których ustalono konieczność wprowadzenia korekt w przedmiocie częstotliwości 

odbioru, niektórych frakcji odpadów komunalnych. Zmiana dotyczy: 

„- odpady komunalne ulegające biodegradacji, ze szczególnym uwzględnieniem bioodpadów, 

odpady zielone:  - w okresie od 1 kwietnia do 30 listopada – co tydzień, 

                           - w okresie od 1 grudnia do 31 marca – co dwa tygodnie. 

- papier i tektura – co dwa tygodnie, 

- tworzywa sztuczne i metale – co tydzień, 

- zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny – w punkcie selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych oraz w punktach ich sprzedaży – w godzinach ich pracy lub na zgłoszenie do 

Urzędu Miasta Wąbrzeźno. Odbiór odpadów z miejsca zgłoszenia nastąpi w ciągu 5 dni 

roboczych”. 
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Uchwała Nr X/65/19 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Miasto Wąbrzeźno została podjęta  przy 11 głosach „za”, 1 głosie „przeciw”,         

0 głosów „wstrzymuję się od glosowania” – załącznik nr 9. 

 

Ad 13 

    Prowadząca obrady odczytała projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Następnie pani Aleksandra Basikowska 

przekazała, że projekt ściśle wiąże się z projektem przedstawionym przez Burmistrza 

Wąbrzeźna powyżej. Dodała, że pan Tomasz Zygnarowski omowi zakres proponowanych 

zmian. 

Uchwała Nr X/66/19 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług         

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                        

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi została podjęta 

jednogłośnie przy 12 głosach za – załącznik nr 10. 

 

Ad 14 

    Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie 

Gminy Miasto Wąbrzeźno z Lokalnego Funduszu Pożyczkowego „Samorządowa Polska” 

Wąbrzeźno Sp. z o.o. z siedzibą w Wąbrzeźnie poprzez zbycie w drodze sprzedaży wszystkich 

udziałów przysługujących Gminie na rzecz Centrum Operacyjnego „Senior 2030” S.A.                  

z siedzibą w Warszawie i poprosiła burmistrza o zabranie głosu. 

     Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że w dniu 20 września 2013 roku Rada Miasta 

Wąbrzeźno podjęła uchwałę  nr XXXIII/238/13 w sprawie przystąpienia Gminy Miasto 

Wąbrzeźno do Lokalnego Funduszu Pożyczkowego „Samorządowa Polska” Wąbrzeźno sp. z 

o.o. z siedzibą  w Wąbrzeźnie oraz do Krajowego Funduszu Poręczeniowego „Samorządowa 

Polska” sp. z o.o. z siedzibą  w Warszawie. Gmina Miasto Wąbrzeźno objęła udziały w kapitale 

zakładowym Lokalnego Funduszu Pożyczkowy „Samorządowa Polska” Wąbrzeźno sp. z o.o. 

z siedzibą w Wąbrzeźnie w liczbie 4 udziałów   o wartości nominalnej 1 000 zł każdy, co daje 

łączną wartość 4 000 zł.  

    Celem działania Lokalnego Funduszu Pożyczkowego „Samorządowa Polska” Wąbrzeźno 

Sp. z o.o. z siedzibą w Wąbrzeźnie miało być przede wszystkim wspieranie rozwoju mikro, 
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małych i średnich przedsiębiorców, których siedziba, adres zamieszkania lub główne miejsce 

wykonywania działalności znajduje się na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno, poprzez 

ułatwienie im dostępu do finansowania dłużnego, w drodze udzielania im pożyczek na cele 

związane z podejmowaniem i prowadzeniem działalności gospodarczej, a także wspieranie 

wszelkich przedsięwzięć i inicjatyw służących rozwojowi przedsiębiorczości. Wskutek zmiany 

koncepcji funkcjonowania programu „Samorządowa Polska”, poprzez odejście od formuły 

finansowego wspierania rozwoju mikro, małych i średnich przedsiębiorców, nie doszło 

ostatecznie do realizacji żadnego z powyższych celów. Z powyższych względów dalsze 

utrzymywanie udziałów w Spółce nie ma żadnego uzasadnienia ekonomicznego  i społecznego 

i nie leży w interesie Gminy. Spółka nie zatrudnia żadnych pracowników. Centrum Operacyjne 

„Senior 2030” S.A. zaproponowała wykup wszystkich przysługujących Gminie udziałów w tej 

spółce za cenę odpowiadającą ich wartości nominalnej. W wyniku transakcji sprzedaży budżet 

gminy zostanie zasilony kwotą 4000,00 zł. 

 

Uchwała Nr X/67/19 w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie Gminy Miasto 

Wąbrzeźno z Lokalnego Funduszu Pożyczkowego „Samorządowa Polska” Wąbrzeźno 

Sp. z o.o. z siedzibą w Wąbrzeźnie poprzez zbycie w drodze sprzedaży wszystkich 

udziałów przysługujących Gminie na rzecz Centrum Operacyjnego „Senior 2030” S.A.                  

z siedzibą w Warszawie została podjęta jednogłośnie przy 12 głosach za – załącznik nr 

11. 

 

Ad 15 

    Przewodnicząca Rady pani Aleksandra Basikowska poprosiła o składanie interpelacji. 

Przypomniał, że interpelacja powinna dotyczyć spraw o istotnym znaczeniu dla gminy, a także 

powinna być złożona w formie pisemnej. 

   Pan Sebastian Ignasiak złożył interpelację o następującej treści: 

„W związku z istniejącym od dawna, problemem częstego zalewania piwnic domków 

jednorodzinnych na osiedlu Kętrzyńskiego, poprzez przestarzałą już kanalizacje wód 

opadowych, w poprzedniej kadencji rozpoczęto wymianę nawierzchni wraz z wymianą 

kanalizacji deszczowej na ul. Topolowej, Jesionowej, Świerkowej, Polnej oraz Akacjowej. 

Okazało się to jednak niewystarczające, gdyż w chwili obecnej, na mniejszą skalę, ale jednak 

nadal, podczas ulewnych deszczów dochodzi do zalewania niektórych piwnic nawet pomimo 

ich modernizacji. Zmusza to mieszkańców do samodzielnego wypompowywania wody                 

z zalanych pomieszczeń, a niejednokrotnie również do angażowania, w ww. proceder służb 
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ratowniczych. Oczywiste w związku z tym jest, że częściowa modernizacja ulic na tym osiedlu 

nie przyniosła zamierzonego efektu. Przyczyną wydaje się być fakt, że ww. ulice (oprócz ul. 

Akacjowej) usytuowane są prostopadle do ul. Wierzbowej, której kanalizacja wodna 

odbierająca wody opadowe z tych ulic nie została dotychczas zmodernizowana. Należy ją jak 

najszybciej zmodernizować, aby mogła w pełni spełniać swoją funkcję. Z uwagi na fakt, że       

w 2019 roku budżet miasta ma już określone wydatki inwestycyjne, proszę, aby podczas 

planowania inwestycji na 2020 rok uwzględnić modernizację kanalizacji deszczowej na             

ul. Wierzbowej oraz ul. Jasnej wraz z wymianą ich nawierzchni. Pozwoli to prawidłowo pełnić 

funkcję kanalizacji wód opadowych i tym samym czuć się bezpiecznie mieszkańcom podczas 

intensywnych opadów deszczu”. 

   Pan Tomasz Zygnarowski zapytał Prezesa Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej 

Wodociągów i Kanalizacji czy w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym zaplanowano przebudowę 

ulicy Wierzbowej ?. 

   Pan Marek Kondraciewicz oznajmił, że ulica Wierzbowa nie została wpisana do 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. Przekazał, że problem przedstawiony przez radnego pana 

Sebastiana Ignasiaka jest złożony. Wyjaśnił, że podczas intensywnych opadów deszczu 

MZECWiK nie jest w stanie zapewnić rur kanalizacyjnych o objętości pozwalającej na 

odebranie każdej ilości wody. Dodał, że zalewane pomieszczenia znajdują się poniżej tzw. 

poziomu zerowego w związku z powyższym właściciele powyższych nieruchomości powinni  

rozważyć zamontowanie tzw. zaworów zwrotnych. Poinformował, że zwiększenie średnicy rur 

kanalizacyjnych nie zagwarantuje odbioru całej ilości wody podczas ulewnych i intensywnych 

deszczach. Zaznaczył, że przeprowadzona modernizacja sieci kanalizacji deszczowej 

zdecydowanie zwiększyła możliwości odbioru wód opadowych. Jednak nie ma nigdy pewności 

czy przy bardzo intensywnych opadach nie dojdzie do zalania, niektórych pomieszczeń 

znajdujących się poniżej tzw. poziomu zerowego. Następnie pan Marek Kondraciewicz 

przekazał, że właściciele nieruchomości przy ul. Wierzbowej odprowadzają do kanalizacji 

deszczowej wody opadowe zbierane z dachów budynków. Oznajmił, ze wody opadowe 

powinny być rozprowadzane na terenie nieruchomości i nie powinny być wprowadzone do 

kanalizacji deszczowej.  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że dobrym zabezpieczeniem przed zalewaniem 

pomieszczeń położonych poniżej tzw. poziomu zerowego jest montaż tzw. zaworów 

zwrotnych. Dodał, że osoby zainteresowane wprowadzeniem powyższego rozwiązania                

w swoich nieruchomościach mogą zgłosić się do pracowników MZECWiK w celu uzyskania 

informacji na temat technologii oraz kosztów montażu tzw. zaworów zwrotnych. 
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Ad 16 

    Pan Marcin Lewicki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna czy na odcinku ulicy Spokojnej wzdłuż 

remontowanej obecnie trybuny krytej stadionu MKS Unia Wąbrzeźno będzie możliwe 

wygospodarowanie pasa przeznaczonego na parking pojazdów. Oznajmił, że mieszkańcy 

miasta pytają czy w ramach prowadzonych prac związanych z przebudową stadionu MKS Unia 

Wąbrzeźno można również wygospodarować na powyższym odcinku ul. Spokojnej pas 

przeznaczony na pojazdy osób przyjeżdzających na mecze piłki nożnej lub inne zawody 

odbywające się na stadionie. 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że wzdłuż budowanej krytej trybuny oraz budynku 

siłowni zaplanowano budowę ścieżki pieszo-rowerowej łączącej osiedla 750 lecia ze Szkołą 

Podstawową nr 3. Dodał, że na potrzeby ścieżki pieszo-rowerowej łącznie z chodnikiem należy 

zabezpieczyć 2,5 metra szerokości jezdni ulicy Spokojnej. Następnie pan Tomasz Zygnarowski 

przekazał, że jeżeli na etapie przebudowy ulicy Spokojnej nie będzie przeszkód natury 

technicznej to rozważy wydzielenie pasa dla pojazdów osobowych.  

   Pan Marcin Lewicki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna kto jest odpowiedzialny za utrzymanie 

czystości i porządku nad linią brzegową j. Zamkowego na odcinku za budynkiem klubu 

wodnego „Spójnia”. Oznajmił, że w okresie letnim młodzież w godzinach wieczornych zbiera 

się nad j. Zamkowym na tzw. zakrętach za obiektem byłej „Spójni” i pozostawia bardzo dużo 

nieczystości. Przekazał, że istnieje potrzeba zwiększenia patroli policyjnych w powyższym 

rejonie  w celu wyegzekwowania od młodzieży zachowania czystości i porządku.  

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że kwestię szeroko rozumianego bezpieczeństwa              

w mieście, ilości patroli Policji i Straży Miejskiej oraz ustalania mapy miejsc zagrożonych była 

omówiona podczas posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa, które 

odbyło się w dniu . W posiedzeniu Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa 

uczestniczył Zastępca Komendanta Powiatowego Policji pan Krzysztof Lenartowski.  

Następnie pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że bardzo zachęca wszystkich mieszkańców 

miasta do korzystania z narzędzia jakim jest tzw. mapa zagrożeń. Wyjaśnił, że tzw. mapa 

zagrożeń to internetowa  strona Policji, gdzie mieszkańcy danej miejscowości mogą wskazywać 

miejsca szczególnie zagrożone. Dodał, że funkcjonariusze Policja mają obowiązek przez 

kreślony czas kontrolować wskazane przez mieszkańców rejony miasta.  

   Pani Aleksandra Basikowska przekazał, że obecny na sali obrad mieszkaniec miasta zgłosił 

chęć zabrania głosu. W związku z powyższym poprosiła mieszkańca miasta aby zabrał głos. 
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   Pan Stanisław Bączkowski przekazał, że jest przewodniczącym Uniwersytetu Trzeciego 

Wieku Wyższej Szkoły Gospodarki w Bydgoszczy filia w Wąbrzeźnie. Następnie pan 

Stanisław Bączkowski oznajmił, że z satysfakcją przyjął fakt podjęcia przez Radę Miasto 

Wąbrzeźno uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Wąbrzeskiej Karty Seniora. 

Przekazał, że Karta Seniora była od dawna oczekiwana przez środowisko osób starszych. 

Podkreślił, że Karta Seniora przysłuży się osobom w wieku senioralnym i da również poczucie 

bezpieczeństwa i opieki ze strony władz miasta.  

  Pan Stanisław Bączkowski w imieniu osób w wieku 60 plus zamieszkujących na terenie 

Gminy Miasto Wąbrzeźno bardzo serdecznie podziękował za wprowadzenie w drodze uchwały 

Rady Miasta Wąbrzeźno programu Wąbrzeska Karta Seniora. 

    Pani Małgorzata Biewald odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi radnego pana Marcina 

Lewickiego dotyczącej zanieczyszczania przez młodzież terenu linii brzegowej j. Zamkowego 

za budynkiem Spójnia, zaproponowała możliwość dostawienia w pobliżu powyższego rejony 

dodatkowych pojemników na nieczystości. Dodała, że dostawienie dodatkowych pojemników 

w pobliżu miejsc spotykania się młodzieży być może spowoduje mniejsze zanieczyszczania 

terenu linii brzegowej j. Zamkowego.  

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że rozważy możliwość ustawienia plastikowych 

pojemników na nieczystości w obrębie rejonu nad j. Zamkowym, które wskazał radny pan 

Marcin Lewicki. Dodał, że można również rozważyć ustawienie betonowych kręgów gdzie 

jako miejsce na wrzucanie nieczystości lub rozważyć możliwość wkopana pojemników aby 

uniknąć sytuacji wrzucania ich do wody lub przewracania i dewastowania.  

   Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza poinformował, że pracownicy wydziału 

promocji Urzędu Miasta przygotowali Informator Imprez Wąbrzeźno 2019. Oznajmił, że 

powyższy Informator Imprez dostępny będzie w Urzędzie Miasta, Wąbrzeskim Domu Kultury, 

punkcie informacyjnym, kawiarence na Pl. Jana Pała II, kawiarence przy amfiteatrze na 

Podzamczu oraz w wielu punktach handlowych na terenie Wąbrzeźna. Wyjaśnił, że powyższy 

informator zawiera informacje o imprezach zaplanowanych na drugą połowę 2019 roku.  

Następnie pan Wojciech Trzciński oznajmił, że od następnego weekendu na terenie amfiteatru 

na Podzamczu będą się odbywały różnego rodzaju zabawy taneczne.  
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Ad 17 

   Wobec wyczerpania porządku obrad pani Aleksandra Basikowska zamknęła X sesję w VIII 

kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno. 

Protokołował: 

Jarosław Niedbała 

 

                                                                           Przewodnicząca Rady 

                                                                            Aleksandra Basikowska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

    

 

 

 


